

GOVERNMENT ORDERS

At 6.00 o'clock p.m., pursuant to Orders made Thursday, October 18 and Friday, October 19, 1990, the House proceeded to the taking of the deferred division on the motion of Mr. Clark (Yellowhead), seconded by Mr. Andre,—That this House condemn the invasion of Kuwait by Iraq and, encouraged by the unprecedented international consensus demanding the immediate and unconditional withdrawal of Iraqi forces from Kuwait and the full restoration of the legitimate government of Kuwait, affirm unequivocally its support for Canada's actions in the Security Council and its support for all relevant United Nations Security Council resolutions adopted since August 2 and for the sending of members, vessels and aircraft of the Canadian Forces to participate in the multinational military effort in and around the Arabian Peninsula, and in recognition of the seriousness of this matter, accept the undertaking of the Government to present a further resolution to this House in the event of the outbreak of hostilities involving Canadian Forces in and around the Arabian Peninsula; and

That upon adoption of this motion, the said motion shall be deemed referred to the Standing Committee on External Affairs and International Trade.

And the question being put on the motion, it was agreed to on the following division:

ORDRES ÉMANANT DU GOUVERNEMENT

À dix-huit heures, conformément aux ordres adoptés le jeudi 18 octobre et le vendredi 19 octobre 1990, la Chambre aborde le vote par appel nominal différé sur la motion de M. Clark (Yellowhead), appuyé par M. Andre,—Que cette Chambre condamne l'invasion du Koweït par l'Iraq et, stimulée par le consensus international sans précédent exigeant le retrait immédiat et sans condition des forces iraqiennes du Koweït et le rétablissement complet du gouvernement légitime du Koweït, proclame ouvertement son appui aux résolutions pertinentes du Conseil de sécurité des Nations Unies qui ont été adoptées depuis le 2 août, et à l'envoi de membres, de navires et d'appareils des Forces armées canadiennes pour prendre part à l'effort militaire multinational dans la région de la péninsule arabique, et accepte, étant donné le sérieux de la situation, l'engagement du gouvernement de déposer une nouvelle résolution devant la Chambre dans l'éventualité du déclenchement d'hostilités mettant en cause les Forces armées canadiennes dans la région de la péninsule arabique; et

Que, sur adoption de la présente motion, celle-ci sera réputée avoir été renvoyée au Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur.

Cette motion, mise aux voix, est agréée par le vote suivant:

(Division—Vote N° 307)

YEAS—POUR

Members—Députés

Anderson
Axworthy (WinnipegSouth Centre)
Berger
Blackburn (Jonquière)
Bourgault
Cadieux
Chadwick
Clark (Brandon—Souris)
Cooper
Crosby (Halifax West)
Della Noce
Domm
Edwards
Ferguson
Fontana
Gagliano
Gray (Windsor West)
Halliday
Hicks
Hopkins
Jacques
Jordan
Kemping
Langlois
Littlechild
MacKay
Manley
Martin (Lincoln)
McDermid
Mifflin
Moore
O'Kurley
Peterson
Porter
Roy—Arcelin
Shields
Speller
Thacker

Andre
Beatty
Bertrand
Blondin
Brightwell
Callbeck
Champagne (Champlain)
Clifford
Côté
Danis
Desjardins
Dorin
Epp
Ferland
Foster
Gauthier
Greene
Harb
Hockin
Horner
James
Jourdenais
Keys
Larrivée
Lopez
MacLaren
Marchi
Mayer
McDougall (St. Paul's)
Milliken
Nicholson
Ouellet
Phinney
Pronovost
Saint-Julien
Sobeski
Stewart
Thompson

Arseneault
Bélair
Bird
Bosley
Browes
Cardiff
Clancy
Cole
Couture
Darling
Dingwall
Duhamel
Fee
Finestone
Fretz
Gibeau
Grey (Beaver River)
Harvey (Chicoutimi)
Hogue
Horning
Johnson
Kaplan
Kilger (Stormont—Dundas)
Layton
MacDonald (Rosedale)
MacLellan
Marleau
Mazankowski
McGuire
Mills
Nunziata
Pagtakhan
Pickard
Redway
Scott (Victoria—Haliburton)
Soetens
Tardif
Thorkelson

Atkinson
Belsher
Bjornson
Boudria
Caccia
Catterall
Clark (Yellowhead)
Comuzzi
Crawford
de Cotret
Dobbie
Duplessis
Feltham
Fontaine
Gaffney
Gray (Bonaventure—Îles-de-la-Madeleine)
Guilbault
Hawkes
Holtmann
Hughes
Joncas
Karygiannis
Landry
Lee
MacDougall (Timiskaming)
Malone
Martin (Lasalle—Émard)
McCreath
McKnight
Monteith
Oberle
Parent
Plourde
Ricard
Scott (Hamilton—Wentworth)
Sparrow
Tétreault
Turner (Halton—Peel)